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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Palkovics László, innovációért és technológiáért felelős miniszter

Az interpelláció címe: "Mi indokolja a magyar egyetemi világ teljes felforgatását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az egyetemi  modellváltás  újabb fejezetével,  öt  kivétellel  minden magyar  egyetemet  átforgattak
alapítványi fenntartásba.

A legújabb hírek szerint már a Műszaki Egyetem is veszélyeztetett kategóriába került. Az eddigi
modellváltások megmutatták,  hogy a  gyakorlatban szinte  csak  aggályos  helyzeteket  teremtett  a
fideszes erőpolitika és arrogancia: az alapítványok kuratóriumaiba, melyek élet-halál urai az erre a
modellre átálló egyetemeken, a miniszter nevez ki fideszes potentátokat, azt a javaslatomat pedig,
hogy  az  akadémiai  vezetés  képviselői  ex  officio,  azaz  hivataluknál  fogva  tagjai  legyenek  a
kuratóriumnak,  minden alkalommal  leszavazta  kétharmad,  mert  jól  láthatóan Önöket  egyáltalán
nem érdekli az egyetemek autonómiája, ami egyébként olyan európai alapérték, amit a középkor óta
senki sem sérthetett meg büntetlenül.

Aztán ahogy haladtak a modellváltásokkal, néhol komoly ellenállásba ütköztek, úgyhogy projekt
levezénylésére felkérték kormánybiztosnak Stumpf Istvánt, akinek szakmai érdemei nem vitatom és
valóban  nagyon  szofisztikáltan  felvázolta  többször  is,  hogy  milyen  finomhangolásokat  kell
végrehajtani a modellváltások kidolgozása során. Az időközben kiderült kuratóriumi névsorok aztán
bebizonyították, hogy Stumpf István is csak fügefalevélnek kellett.

A megfélemlítés, az egzisztenciális fenyegetés bevett fideszes módszerek, ahogy az is, hogy bővülő
anyagi lehetőségekkel kecsegtetnek, ami egy ilyen súlyos válság esetén vonzó. Lehetne. Hiszen azt
is látjuk, hogy az európai uniós forrásokat, amelyeket az átalakításokat megszavazó szenátusoknak
ígértek, nem fogja a magyar egyetemi világ megkapni. Ebből is látszik, hogy a fideszes kormányzat
mennyire  tartja  fontosnak  az  egyetemek  anyagi  támogatását  és  kilábalásukat  a  válságból.



Semennyire. Sajnos ismét csak a Fidesz tudás- és értelmiségellenes politikáját láthatjuk.

Ennek  a  politikának  egy  újabb  lépése  a  kínai  Fudan  Egyetem  esete,  amelynek  az  esetében
elmondható, hogy vállaltan elkötelezett a klasszikus államszocializmus és a Kínai Kommunista Párt
irányítása  mellett.  Kínával  kiegyensúlyozott  és  az  európai  értékekkel  összhangban  működő
viszonyra kell törekednie Magyarországnak, de a Fidesz-kormány nem ezt teszi, mert fogalma sincs
az európai értékekről, melyekbe a tudomány szabadsága is beletartozik a középkor óta. A helyiek
véleménye egyértelműen látszik: a lakosok többsége elutasítja az egyetem megépítését, ráadásul a
hosszú évek óta húzódó diákcentrum projektjét is veszélyezteti.

Mindezekre  tekintettel  kérdezem  Tisztelt  Miniszter  Urat,  hogy  hajlandó-e  a  fideszes  kormány
abbahagyni  a  teljes  magyar  egyetemi  világ  felforgatását,  és  leállítja-e  a  kínai  Fudan  Egyetem
campusának megépítését?

Várom érdemi válaszát!
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